
Østbirk Idrætsforening 

 

Referat af bestyrelsesmøde den 22. august 2012 
 

Deltagere:  

Fra udvalgene: Niels Peter (badminton), Torben (løb), Søren (web), Flemming (petanque), Bent 

(atletik) og Helle (gymnastik). Afbud fra håndbold, dart og tennis. 

Fra bestyrelsen: Torben B, Torben P., Poul, Kirsten og Gudrun (ref.) 

 
Dagsorden: Behandling: Ansvarlig for 

opfølgning: 

Pkt. 1. Bestyrelsen 

orienterer 

Emma og Torben deltog i OK-aktiviteten ved 

Brugsen, men det var med dårligt resultat – 3 kort 

tegnet. 

Darts lokaleproblemet er stadig uløst. Afdelingen er 

stadig i pavillonen, men det slutter med udgangen 

af september. 

 

 

 

 

 

Torben 

Pkt. 2. I front-projektet Kun én tilmeldt foreløbig – fra gymnastik. 

Håndbold rykkes for evt. deltagere. DGI spørges, 

om der kan dispenseres fra 15 års aldersgrænsen – i 

så fald har gymnastik 4 ekstra potentielle deltagere. 

Gudrun 

Pkt. 3. Økonomi Foreningspakken lukker – service stopper 31. 12 – 

men systemet kan bruges indtil 31. marts. Der er 

indgået aftale med Klubmodul om overtagelse af 

programmet, men det medfører prisstigning til 999. 

kr pr. mdr. det første år. 

Vi har derfor 5 måneder til at vælge nyt system 

eller køre videre med Klubmodul.  

Vi kontakter DGI for en drøftelse af løsning. 

Torben og Kirsten deltager. 

Økonomisk overblik skal rundsendes månedligt. 

Poul efterspurgte oversigt over det hold, han har 

ansvaret for. Det er imidlertid et spørgsmål internt i 

fodboldudvalget, om holdledere og trænere skal 

have adgang til listerne. 

Ansøgning om portostøtte til 8752 skal udarbejdes i 

september. 

 

 

 

 

 

Kirsten 

 

Kirsten og 

Torben 

 

 

 

 

 

Kirsten og 

Gudrun. 

Pkt. 4. Web Besøgstallet er godt 600 lavere i første halvår i år i 

forhold til sidste års første halvår. 

Har brugt 87 procent af kapaciteten (125 MB). 

Flemming ville gerne, at hjemmesiden bruges som 

afdelingernes arkiv, for ellers mangler man f.eks. 

fotos i forbindelse med jubilæer. 

 



Efterlyste noget generelt om klubtøjet, men det er 

ikke et fælles klub-projekt, men et initiativ fra 

fodbold- og håndboldudvalgene. 

Søren blev opfordret til at rykke/sørge for 

opdatering af siderne med fotos af bestyrelses- og 

udvalgsmedlemmerne 

Pkt. 5 Bordet rundt Løb: Fint at der også tilbydes løb i 

sommerperioden – der kommer 20-35 løbere hver 

uge. 

Har brugt foreningspakken til at sende mail til alle 

løberne – vil gerne bruge det mere, for aktiviteten 

plejer at falde lidt efter sommerferien, men mailen 

synes at have haft virkning på dette. 

Der er i år 87 løbere tilmeldt og 14 trænere. Der er 

registreret 10 nye løbere efter ferien. 

Kører træningen i 6 ugers moduler, og det har været 

med godt udbytte. 

Deltog i Beringsstafetten med 12 hold – 60 løbere. 

Der bliver flere og flere ØIF-løbere ved hvert løb, 

og investeringen i flag og pavillon synes at virke 

samlende for afdelingens aktive. 

Arbejder på en fælles løbetøj og overvejer at give et 

tilskud, så alle vil investere i den. Også en trøje til 

trænerne kan komme på tale. Jetobi giver tilbud. 

Sponsorering af trøjerne har udvalget ikke været så 

meget stemt for – det er indtrykket, at 

virksomhederne er blevet spurgt af flere andre 

afdelinger. 

Har en stor og meget stabil gruppe af dygtige 

løbere, hvoraf flere også virker som instruktører. 

 

Badminton: Forhåndstilmelding som sidste år. 12 

børn (8 nye) forhåndstilmeldt (opfattes som et 

positivt tegn, da børnene plejer ikke at tilmelde 

forud). Henrik og Søren fortsætter som trænere. 

Seniortræningen har foreløbig ikke haft stor 

tilslutning, men der satses forsat på at få noget i 

gang, som på et tidspunkt kan resultere i 

turneringstilmelding. 

 

Volleyball: Har fået mail fra de første. 5-6 har 

givet lyd fra sig. Det er mix-volleyball onsdag fra 

kl. 21.  

Der sendes melding ud via facebook-gruppen, der 

hedder ”Østbirk Idrætsforening”, og som 

administreres af Jørn Kildall. 

 

Gymnastik: Øv-start – nødt til at slette hold – har 

ikke kunnet skaffe instruktører. Bl.a. junior-mix-

holdet, som udvalget er nervøs for ikke at kunne 

starte op igen, når det først er lukket ned. 

Beklagede også, at det har været nødvendigt at 

 



opdele holdene uhensigtsmæssigt. 

Har mange forældre-instruktører, hvilket medfører, 

at de stopper efter et par år, når børnene stopper. 

Faciliteterne er heller ikke attraktive. 

Det største problem er manglende instruktør til 

power piger 0.-2. kl. – der er 20-25 børn, der er 

fødekæden til de følgende hold.   

Forældremøde blev foreslået for at få engageret 

forældrene. 

En anden mulighed er at lade dygtige 

hjælpetrænere overtage gymnastikken på holdet, og 

lade en voksen stå med det overordnede ansvar. 

Har mange gymnaster på DGI-hold.  

 

Håndbold: Indkalder til forældremøde om 

manglende instruktør på U10-holdet. Har tjent 

15.000 kr. på Sølund-festivalen. Sæsonen er 

begyndt godt med god tilslutning på de hold, der er 

startet. 

 

Atletik: Har afsluttet en sæson med vanlig 

tilslutning. 

 

Petanque:  Har 44-46 medlemmer. Der er kommet 

et par nye efter ferien – efter omtalen i Folkebladet. 

Havde spilletrøjer sponsoreret af Sparekassen, men 

det er blevet ”repareret” med ”Østbirk Petanque”. 

Sparekassen Kronjylland har givet tilsagn om et 

beløb til nyt tøj med det nye sponsornavn. 

10 års jubilæet markeres med spil og grill. 

Registrerer resultater på DGI’s Mobil-resultat, og 

det fungerer fint. 

Godt halvdelen af spillerne nøjes med motion på 

hjemmebane, men andre deltager flittigt i mange 

stævner.  

Gurli og Flemming blev kommunemesterskaber i 

maj. Også i andre spil markerer Østbirk sig fint. 

 

Dart: Allan er flyttet, og Dan Kruse er ny formand. 

Pkt. 6. Eventuelt Arkivering af årsberetninger, bestyrelsesmøder og 

udvalgsmøder drøftedes, og bestyrelsen vil drøfte 

en procedure for arkivering. 

Torben har på Skanderborg Festivallen undersøgt 

andre klubbers madboder og har en forventning om, 

at vi kan komme i betragtning til en bod næste år. 

Festival-udvalget vil derfor arbejde videre med 

forberedelser til næste år. 

 

 

 

 

Torgen, Kis og 

Gudrun 

 


